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Protokół Nr IV/24  

IV sesji Rady Powiatu w Augustowie  

z dnia 27 września 2024 r. 

Ad pkt 1 Otwarcie obrad. 

IV sesja Rady Powiatu w Augustowie VII kadencji rozpoczęła się o godz. 16.00  w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Michał Kotarski otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 17 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Zaproponował, aby radni jeżeli mają pytania w ramach poszczególnych punktów porządku 

obrad, kierowali je na piśmie, również w formie pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku, gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 roku o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabieranie głosu po zgłoszeniu 

się do dyskusji w aplikacji eSesja i po jego udzieleniu przez Przewodniczącego Rady Powiatu, 

ponieważ w innym przypadku generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z 

ograniczeniami funkcjonalnymi oglądającymi materiał. 

Ad pkt 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęło pismo od Zarządu Powiatu w 

Augustowie o dokonanie zmiany porządku obrad poprzez dodanie punktów: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i ujęcie 

w porządku obrad jako punktu 4. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej 
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Częstochowskiej w Augustowie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i ujęcie w porządku obrad jako 

punktu 5. 

Ponadto Zarząd Powiatu przedłożył autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu pn. ,,SMART 

EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości kształcenia zawodowego na rzecz branży 

metalowo-maszynowej’’. Przedłożony projekt uchwały stanowi uzupełnienie poprzedniej 

uchwały o następujące kwestie: 

1.  w § 1 wskazano podmiot, z którym będzie podpisana umowa o partnerstwie, 

2. w § 3 ust 2 wskazano szacunkową wartość przedsięwzięcia, 

3. w § 3 ust 3 wskazano planowany wkład własny Powiatu Augustowskiego. 

(wniosek Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Piotrowi Rusieckiemu. 

Starosta Piotr Rusiecki powiedział, że powyższe projekty uchwał wraz uzasadnieniami zostały 

przekazane radnym. Zarząd Powiatu oczekiwał na przedłożenie przez parafie niezbędnych 

dokumentów, m.in. pozwolenia na prowadzenie robót budowlanych od Podlaskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Starosta podkreślił, że do 4 października 2024 r. 

należy umieścić informację dotyczącą ogłoszenia o rozpoczęciu postępowań zakupowych. W 

związku z powyższym Zarząd Powiatu wnosi o podjęcie powyższych uchwał. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad IV sesji Rady Powiatu, tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków jako punktu 4. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących”, włączyła do porządku obrad IV sesji nowy punkt. 

Wobec czego pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad IV sesji Rady Powiatu, tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków i ujęcie w porządku obrad jako punktu 5. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 
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Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących”, włączyła do porządku obrad IV sesji nowy punkt. 

Wobec czego pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzeniu do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na rzecz 

realizacji projektu pn. ,,SMART EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości kształcenia 

zawodowego na rzecz branży metalowo-maszynowej’’ uzupełnionego o następujące kwestie: 

1) w § 1 wskazano podmiot, z którym podpisano umowę o partnerstwie, 

2) w § 3 ust 2 wskazano szacunkową wartość przedsięwzięcia, 

3) w § 3 ust 3 wskazano planowany wkład własny Powiatu Augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących”, przyjęła przedłożony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z 

wprowadzonymi zmianami. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 16 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Zdancewicz Maciej), przy braku głosów 

„przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym” (Jarosław Szlaszyński), przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzonymi zmianami. 

Zmieniony porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Matki Bożej Częstochowskiej w 

Augustowie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Augustowskiego.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia ulicy Nr 2515B – Kościelna w Augustowie 

kategorii drogi powiatowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 7/II/2024 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 6 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych Powiatu Augustowskiego.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 341/XLIV/2024 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 6 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody Augustowskiemu Wodnemu Ochotniczemu 

Pogotowiu Ratunkowemu na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na wyposażeniu i 

materiałach promocyjnych.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na 

rzecz realizacji projektu pn. ,,SMART EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości 

kształcenia zawodowego na rzecz branży metalowo-maszynowej’’.  

14. Przyjęcie protokołów: nr II/24 z dnia 6 czerwca 2024 r., nr III/24 z dnia 13 sierpnia 2024 r. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zakończenie obrad. 

Ad pkt 3 Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Piotrowi Rusieckiemu. 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od 10  czerwca 

2024 r. do 27 września 2024 r. Zarząd Powiatu odbył 14 posiedzeń, podjął 65 uchwał. Pod 

obrady Wysokiej Rady Zarząd Powiatu kieruje 10 projektów uchwał. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu nagród: 

1) w wysokości 3 000 zł Kindze Kamińskiej w uznaniu za szczególne osiągnięcia artystyczne 

uzyskane w 2024 r. w międzynarodowych konkursach muzycznych, 

2) w wysokości 500 zł uczniowi Branżowej Szkoły I stopnia Nr 1 w Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym w Augustowie za osiągnięcia w dziedzinie nauki. Uczeń zajął I miejsce w 

województwie podlaskim w:  

a) XXI Ogólnopolskim Konkursie wiedzy o zasadach bezpieczeństwa i higieny pracy dla 

uczniów z zakładów rzemieślniczych „Bezpiecznie od startu”, organizowanym przez 
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Państwową Inspekcję Pracy oraz Związek Rzemiosła Polskiego pod honorowym patronatem 

Ministra Edukacji i Nauki, 

b) Ogólnopolskim Konkursie „Sprawny w zawodzie 2024” – mechanik pojazdów 

samochodowych, organizowanym przez Komendanta Głównego Ochotniczych Hufców Pracy.  

3) w wysokości 500 zł 6. Lipskiej Drużynie Harcerskiej Służby Granicznej „Żubry” z okazji 

obchodów jubileuszu 20-lecia działalności. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu postanowił współorganizować i współfinansować z Powiatową Stacją 

Sanitarno – Epidemiologiczną w Augustowie w okresie październik – grudzień br. 

przedsięwzięcia w ramach programów profilaktycznych przeprowadzanych w szkołach 

ponadpodstawowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski: 

1) Konkurs antynikotynowy w ramach programu „Profilaktyka i zwalczanie uzależnień” oraz 

„Podlaskiego programu zwalczania następstw zdrowotnych używania tytoniu i wyrobów 

powiązanych”, przeznaczając na ten cel kwotę 300 zł, 

2) Olimpiadę wiedzy o HIV/AIDS w ramach „Krajowego programu zapobiegania zakażeniom 

HIV i zwalczania AIDS”, przeznaczając na ten cel kwotę 200 zł. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania umowy z Powiatową Stacją 

Sanitarno-Epidemiologiczną w Augustowie na realizację programów profilaktycznych. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania: 

1) umowy z Fundacją CORDIS na udzielenie dotacji celowej z budżetu Powiatu 

Augustowskiego w roku 2024 na sfinansowanie szkołom podstawowym specjalnym kosztu 

zakupu podręczników, materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych na ogólną 

kwotę 8 522,35 zł, 

2) porozumienia z Ministrem Edukacji o udzielenie wsparcia finansowego na realizację przez 

II Liceum Ogólnokształcące w Augustowie zadania w ramach przedsięwzięcia „Podróże z 

klasą”. Wartość zadania wynosi 52 000 zł, z czego 40 000 zł pochodzi z dotacji celowej, a 

12 000 zł stanowi wkład rodziców, 

3) porozumienia z Ministrem Edukacji w sprawie realizacji przez Zespół Szkół Specjalnych 

Szkołę Podstawową Nr 7 Specjalną w Augustowie zadania w ramach przedsięwzięcia 

„Podróże z klasą”. Wartość zadania wynosi 12 312 zł i całość pokryta jest z dotacji celowej, 

4) podpisania oświadczenia o przyjęciu dotacji i umowy z Wojewodą Podlaskim na 

dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych pomocy społecznej w 

postaci dodatku motywacyjnego na rok 2024 w kwocie 727 052 zł, 

5) oświadczenia o przyjęciu środków z Funduszu Pracy i umowy z Wojewodą Podlaskim na 

dofinansowanie wynagrodzeń oraz kosztów składek od tych wynagrodzeń przysługujących 

rodzinom zastępczym zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka w wysokości 

47 615  zł, 
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6) umowy na realizację „Programu wyrównywania różnic między regionami III” w obszarze B. 

Umowa dotyczy likwidacji barier architektonicznych w augustowskich placówkach 

edukacyjnych. Wysokość dofinansowania wynosi 188 269,95 zł, 

7) umowa z firmą AppNet Sp. z o.o. na zakup serwerów, macierzy, UPS i innych urządzeń 

oraz oprogramowania dla Powiatu Augustowskiego w ramach projektu „Cyberbezpieczny 

Samorząd”. W ramach projektu zostaną zakupione serwery, macierze, UPS oraz 

oprogramowanie dla Powiatu Augustowskiego na kwotę 305 409, 00 zł brutto. Zakupiony 

sprzęt zostanie przeznaczony dla 6 jednostek organizacyjnych powiatu. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu podjął decyzję o złożeniu wniosków o dofinansowane ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach trwającego naboru na 2025 rok 

następujących zadań: 

1. „Remont drogi Bargłów Kościelny - Pomiany - granica województwa - Etap II”, 

2. „Rozbudowa drogi Gruszki - Rubcowo - Skieblewo - do drogi nr 664”, 

3. „Przebudowa ulicy Zygmuntowskiej w Augustowie”, 

4. „Rozbudowa ulicy Łaziennej w Augustowie wraz z odcinkiem ul. Szkolnej od ul. Łaziennej 

do ul. Kościuszki”. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania: 

1) umowy z Gminą Augustów w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Augustowskiemu na realizację w 2024 roku zadania pn. „Budowa chodnika w ciągu drogi 

powiatowej Raczki – Sucha Wieś – Janówka – Augustów w m. Janówka”. Wysokość 

udzielania pomocy wynosi 75 000 zł. 

2)  umowy o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg realizacji w 

2024 roku zadania pn. "Remont odcinków ciągu drogowego Bargłów Kościelny - Granica 

Państwa - ETAP V". Wartość zadania wynosi 6 226 178,45 zł, w tym dofinansowanie w 

kwocie 3 654 287,22 zł w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

3) umowy o dofinasowanie w 2024 roku w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

zadania pn. „Remont dróg powiatowych w celu podniesienia dostępności do dróg 

wojewódzkich Nr 664 i Nr 673 na terenie Gminy Lipsk” w kwocie 4 136 291,08 zł. 

Całkowita wartość zadania została określona w wysokości 7 101 452,48 zł. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu dokonał wyboru najkorzystniejszej oferty w postępowaniu o udzielenie 

zamówienia publicznego prowadzonego w trybie przetargu nieograniczonego na usługę pn: 

„Udzielenie i obsługa kredytu długoterminowego w kwocie 7 000 000 zł na pokrycie 

planowanego deficytu budżetowego Powiatu Augustowskiego”. Zarząd Powiatu wybrał, jako 

najkorzystniejszą, ofertę złożoną przez Bank Spółdzielczy w Sokółce. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu postanowił uzgodnić projekt Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części miasta Augustowa dla terenu położonego w rejonie części  Al. Kard. 
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Wyszyńskiego, zwanego „Augustowskie Centrum Edukacyjne” wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko, o które zwrócił się Burmistrz Miasta Augustowa pismem z dnia 

5 czerwca br. W przedłożonym projekcie zostały uwzględnione wszystkie postulaty zgłaszane 

przez Zarząd Powiatu. Starosta Augustowski, jako właściwy organ ochrony środowiska w 

zakresie terenów zagrożonych ruchami masowymi ziemi oraz terenów, na których występują 

te ruchy, pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wraz z prognozą odziaływania na środowisko. 

Szanowni Państwo, informuję, że uchwałą Nr  IV/49/2024 z dnia 25 lipca 2024 r. Rada 

Miejska w Augustowie podjęła uchwałę w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części miasta Augustowa dla terenu położonego w rejonie części Al. Kard. 

Wyszyńskiego, zwanego „Augustowskie Centrum Edukacyjne”. Powyższa uchwała została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego dnia 1 sierpnia 2024 r. 

Informuję, że Zarząd Powiatu dokonał wyboru najkorzystniejszej oferty w postępowaniu o 

udzielenie zamówienia publicznego prowadzonego w trybie podstawowym na realizację 

inwestycji pn. „Budowa sali gimnastycznej przy Augustowskim Centrum Edukacyjnym w 

Augustowie”. Oferty złożyło dziesięciu wykonawców. W wyniku dokonania badania i oceny 

ofert, w ramach postępowania na realizację wymienionego zadania, za najkorzystniejszą 

uznano ofertę złożoną przez Wykonawcę Stanisława Niedźwieckiego, prowadzącego 

działalność pod nazwą „BUD REM” Stanisław Niedźwiecki, ul. Włościańska 22, 16-300 

Augustów, opiewającą na kwotę 11.354.868,00 zł. Wybrany oferent zaproponował najniższą 

cenę. Warto dodać, że pozostałe oferty uległy odrzuceniu z powodów formalnych. 

Szanowni Państwo, informuję, że w dniu dzisiejszym, tj.27 września br., otrzymaliśmy 

promesę z Banku Gospodarstwa Krajowego, która umożliwia zawarcie umowy z wykonawcą. 

W najbliższym czasie zostanie podpisana umowa z wykonawcą na budowę sali gimnastycznej 

przy Augustowskim Centrum Edukacyjnym.’’ 

 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Radny Jarosław Szlaszyński w swoim wystąpieniu odniósł się do kwestii realizacji budowy sali 

gimnastycznej. Powiedział, że chciałby poznać szczegółowe informacje dotyczące lokalizacji 

sali gimnastycznej oraz jej projektu. Kwestie lokalizacyjne budziły duży niepokój społeczny. 

Projekt sali gimnastycznej nie był prezentowany na Radzie Powiatu. Radny poprosił o 

przedstawienie szczegółowych informacji z tego zakresu. 

Następnie Radny Jarosław Szlaszyński odniósł się do kwestii przesunięcia terminu sesji Rady 

Powiatu. Podkreślił, że nie może zgodzić na taki sposób pracy, gdyż w sposób znaczący 

utrudnia to pracę radnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Piotrowi Rusieckiemu. 

Starosta odniósł się do zapytań Radnego Jarosława Szlaszyńskiego dotyczących realizacji 

budowy sali gimnastycznej. Poinformował, że inwestycja jest zrealizowana w systemie 

,,Zaprojektuj i wybuduj’’. Po podpisaniu umowy na budowę sali gimnastycznej wykonawca 
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ma 7 miesięcy na przygotowanie i przedłożenie dokumentacji projektowej. Dopiero po 

otrzymaniu takich materiałów Zarząd Powiatu będzie mógł przedłożyć Radzie Powiatu 

założenia projektowe dotyczące sali gimnastycznej. Starosta poinformował, że w kwestii 

lokalizacji nic nie uległo zmianie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Radny Jarosław Szlaszyński powiedział, że chciałby, aby założenia lokalizacyjne i 

architektoniczne dotyczące sali gimnastycznej były przedstawione. 

Następnie Radny poprosił o przedstawienie informacji, w jaki sposób Zarząd Powiatu 

rozliczył kwotę nadwykonań, które Narodowy Fundusz Zdrowia zapłacił albo też zapłaci za 

świadczenia wykonane w roku zeszłym. Radny w swym wystąpieniu poprosił o 

przedstawienie działań, jakie podjął Zarząd Powiatu w tym zakresie lub też jakie działania w 

tym zakresie planuje podjąć. 

Starosta podkreślił, że kwestie lokalizacyjne dotyczące sali gimnastycznej, jakie zostały 

przedłożone na spotkaniu z mieszkańcami, nie uległy zmianie i pozostają w mocy. 

Dokumentacja projektowa może być przedstawiona po jej przedłożeniu przez wykonawcę. 

Starosta poinformował, że na pytania związane z kwestiami dotyczącymi szpitala odpowiedź 

zostanie udzielona na piśmie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Dariuszowi Janowi Szkiłądziowi. 

Radny Dariusz Jan Szkiłądź krytycznie ocenił zmianę terminu sesji. Zwrócił się z zapytaniem 

do Radcy Prawnego Beaty Kornelius-Wnukowskiej, czy podjęte działania przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w tym zakresie były zgodne z prawem. Ponadto Radny 

przypomniał o wykładni prawa, która została przedłożona przez Panią Mecenas dotyczącą 

podjętych uchwał, które Wojewoda Podlaski odwołał. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział że, dokonując zmiany terminu sesji Rady Powiatu, 

zastosowano formułę zawiadomienia, która jest stosowana i jest zgodna z ustawą o 

samorządzie powiatowym. Poinformował, że przesunięcie terminu sesji Rady Powiatu na 

piątek na godz. 16.00 wynikało m.in. z faktu, że sala obrad do godziny 14.00 była 

zarezerwowana i w związku z tym obrady nie mogły odbyć się wcześniej. Ponadto istotnym 

elementem była kwestia podjęcia przez Radę Powiatu uchwał w sprawie udzielenia dotacji 

parafiom. Wprowadzenie do porządku obrad powyższych uchwał i ich podjęcie daje 

możliwość przystąpienia do prac remontowych przez parafie. Dodał, że przesunięcie tego 

terminu na piątek na godzinę 16.00 wydawało się być jak najbardziej komfortowe, biorąc 

pod uwagę fakt, że obowiązki zawodowe większości radnych były zakończone. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radcy Prawnemu Beacie Kornelius-

Wnukowskiej. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska poinformowała, że doszło do zmiany terminu 

sesji Rady Powiatu, nie zaś do odwołania poprzedniego terminu sesji. Podjęcie takiego 

działania związane było zobowiązaniami, jakie podjęto w poprzedniej kadencji Rady Powiatu, 
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które dotyczyły potencjalnej możliwości ubiegania się o dofinasowanie przez parafie. Jedna z 

parafii posiadała komplet dokumentów, który umożliwiał procedowanie w terminie 

pierwotnym, natomiast druga tego kompletu dokumentów nie posiadała. W dniu 

pierwotnego terminu sesji otrzymano jedno z pozwoleń, które dało możliwość złożenia 

kolejnego  wniosku, które zainicjowało postępowanie. Radca Prawny poinformował, że w 

związku z tak podjętymi działaniami mogło dojść w dniu dzisiejszym do posiedzenia Komisji 

oceniającej wnioski o udzielenie dotacji z budżetu Powiatu Augustowskiego na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków. Zarząd Powiatu, będąc w posiadaniu niezbędnych dokumentów, uznał za 

słuszne wprowadzenie do porządku obrad sesji projektów uchwał dotyczących udzielenia 

dotacji parafiom na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Podjęcie uchwał w tej sprawie umożliwi 

parafiom uzyskanie dofinansowania i przeprowadzenie niezbędnych prac. 

Ponadto Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowka, odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

Dariusza Jana Szkiłądzia, powiedziała, że nie ma wiedzy, aby Wojewoda Podlaski odwołał 

jakąś uchwałę. Poinformowała, że zostały wydane dwa rozstrzygnięcia nadzorcze, w których 

wskazano, że radni nie muszą być pytani, czy wyrażają zgodę na pracę w komisjach. 

Kandydatów do pracy w tych komisjach można przegłosować nawet bez ich zgody. Na 

pierwszej sesji Rady Powiatu wskazywano, że wszyscy radni powinni pracować w komisjach 

Rady Powiatu, gdyż tak stanowią przepisy prawa. 

Radny Dariusz Jan Szkiłądź powiedział, że powody przesunięcia terminu sesji Rady Powiatu 

były powszechnienie znane. Natomiast Radny powiedział, że chciałby po raz kolejny zapytać, 

czy formuła zastosowana przez Przewodniczącego Rady Powiatu była zgodna z prawem. 

Zaznaczył, że obrady sesji Rady Powiatu miały odbyć się w środę o godzinie 14.30 i zostały 

przeniesione na piątek. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska odpowiedziała, że podjęte działanie przez 

Przewodniczącego Rady Powiaty było zgodne z prawem. Materiały nie uległy zmianie i 

zostały przesłane na 7 dni przed planowanym terminem posiedzenia. Przesunięcie terminu 

sesji Rady Powiatu ze środy na piątek, oznaczało dodanie dwóch kolejnych dni, które nie 

spowodowały, że w tym czasie doszło do zmiany porządku obrad, czyli zarówno termin i 

wysyłka materiałów były dotrzymane. Gdyby w tym czasie przekazano uchwały, które nie 

były przekazane z wyprzedzeniem 7 dni, to wtedy doszłoby do naruszania pewnego rodzaju 

procedury. Natomiast na posiedzeniu wprowadzono uchwały i zostały one przegłosowane 

jednomyślnie przez Radę Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu, odnosząc się do poruszanej kwestii, poinformował, że polecił, 

żeby pracownicy Biura Obsługi Rady Powiatu telefonicznie poinformowali o zmianie terminu 

sesji Rady Powiaty. Rozważano dokonanie przerwy w obradach sesji i kontynowanie  ich w 

czwartek, bądź piątek, gdyż ważyły się losy, kiedy nastąpi wydanie pozwolenia na budowę 

kolejnej parafii. Podjęte działanie pozwoliło wybrnąć z tej sytuacji w sposób właściwy. 
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Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Ad pkt 4 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

Joannie Stefanowskiej, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Joanna Stefanowska poinformowała, że w 

związku z Uchwałą Nr 232/2022 Rady Ministrów z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie 

ustanowienia Rządowego Programu Odbudowy Zabytków i ogłoszeniem przez Bank 

Gospodarstwa Krajowego naboru wniosków o dofinansowanie, w ubiegłym roku wnioski do 

Powiatu Augustowskiego złożyły m. in.:  

1) Parafia Rzymskokatolicka pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie – na 

zadanie pn. „Modernizacja Bazyliki Mniejszej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w 

Augustowie” – wartość inwestycji to 1 100 000 zł, 

2) Parafia Rzymskokatolicka pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie – na zadanie 

pod nazwą „Przeprowadzenie niezbędnych prac remontowych w zewnętrznej części 

budynku kościoła Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie” – wartość inwestycji to 948 

000 zł. 

Zakres planowanych prac: 

1) Parafia Rzymskokatolicka pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie: 

 odmalowanie elementów malarskich i zdobień ściennych oraz słupów wewnątrz 

Bazyliki, 

 naprawa pęknięć na wszystkich elementach konstrukcyjnych budynku z 

zastosowaniem odpowiedniego systemu naprawczego w celu zapobiegania 

pojawieniu się ponownie zarysowań oraz pęknięć; prace towarzyszące – ponowne 

odtworzenie do stanu pierwotnego naprawianych miejsc zarówno wewnątrz, jak i 

na zewnątrz Bazyliki. 

2) Parafia Rzymskokatolicka pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie: 

 remont schodów, zabezpieczenie przed dostaniem się wody do ścian 

skutkujących ich przemarzaniem i następnie postępującą degradacją, wymiana 

lub uzupełnienie pokrycia wraz z orynnowaniem, 

 remont istniejącej stolarki zewnętrznej okiennej i drzwiowej, zgodnie z 

zaleceniami konserwatorskimi, 

 odwodnienie budynku, likwidacja opaski betonowej bez zabezpieczenia 

przeciwwilgociowego budynku, 

 wymiana starych i uzupełnienie nowych obróbek blacharskich na elewacji, celem 
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zatrzymania procesów niszczenia, 

 całkowita wymiana pokrycia dachu wraz z orynnowaniem. 

Oba te wnioski zawierały informacje i załączniki w zakresie niezbędnym do aplikowania o 

dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków i zostały złożone przez Powiat 

do Prezesa Rady Ministrów, za pośrednictwem Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Naczelnik Wydziału poinformowała, że w dniu 4 października 2023 r. Powiat otrzymał 

promesy wstępne dofinansowania obu w/w inwestycji z Rządowego Programu, w których 

został zakwalifikowany do otrzymania promes inwestycyjnych w celu zapewnienia 

dofinansowania Parafii NSJ w kwocie 1 078 000  zł oraz Parafii MBCz w kwocie 929 040 zł. 

W związku z powyższym obie parafie zostały zobowiązane przez Zarząd Powiatu w 

Augustowie do podjęcia niezbędnych działań w celu wykonania dokumentacji i uzyskania 

wymaganych zezwoleń umożliwiających wykonanie prac ujętych we wnioskach. 

Otrzymanie w/w dofinansowania jest uzależnione od spełnienia kilku warunków : 

1) podjęcia przez Radę Powiatu w Augustowie uchwał o przyznaniu dotacji 

poszczególnym parafiom, 

2) ogłoszenia, w terminie do 4 października 2024 r., na stronie internetowej Powiatu 

postępowania zakupowego mającego na celu wyłonienie wykonawców inwestycji, 

3) zapewnienie przez Powiat udziału własnego w wysokości 2% wartości zadania, czyli: 

 22.000 zł w przypadku Parafii NSJ, 

 18.960 zł w przypadku Parafii MBCz. 

W związku z powyższym dotacje, o których mowa w przedłożonych Państwu Radnym 

uchwałach, obejmują: 

1) w przypadku Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Jezusowego  

w Augustowie dotację w wysokości 1 100 000 zł, w tym: 

 1 078 000 zł pochodziłoby z dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków, co stanowi 98% wartości zadania, 

 22 000 zł pochodziłoby z budżetu Powiatu Augustowskiego, co stanowi 2% wartości 

zadania, 

2) w przypadku Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie 

dotacji w wysokości 948 000 zł, w tym: 

 929 040 zł pochodziłoby z dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków, co stanowi 98% wartości zadania, 

 18 960 zł pochodziłoby z budżetu Powiatu Augustowskiego, co stanowi 2% wartości 

zadania. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 
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Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 22/IV/2024 w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w 

Augustowie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. (uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

 

Ad pkt 5 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków został omówiony w punkcie wcześniejszym. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 

6 do protokołu). 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 23/IV/2024 w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków. (uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za współpracę i obecność na sesji Rady Powiatu 

proboszczowi Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie, 

księdzu kanonikowi Wojciechowi Jabłońskiemu oraz przedstawicielom księdza prałata 

Jerzego Owsianki w osobie m.in. Pana Krzysztofa Anuszkiewicza. 

Następnie udzielił głosu proboszczowi Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca 

Jezusowego w Augustowie, księdzu kanonikowi Wojciechowi Jabłońskiemu, który w imieniu 

swoim i księdza proboszcza Parafii Matki Bożej Częstochowskiej podziękował za podjęcie 

uchwał przez Radę Powiatu, jak również podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w 

zadanie. 

 

Ad Pkt 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Augustowskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Powiatu Augustowskiego wraz z uzasadnieniem został przekazany radnym. (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzieli głosu Radnemu Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Radny Jarosław Szlaszyński poinformował, że wpłynęły od Wojewody Podlaskiego do Rady 

Powiatu rozstrzygnięcia nadzorcze, które oficjalnie nie zostały przekazane radnym. Radny 

zawnioskował o udostępnienie kopii rozstrzygnięć wszystkim radnym i poinformowanie, 

czego dotyczyły. 

Zdaniem Radnego zaproponowane zmiany Statutu Powiatu Augustowskiego nie były 

potrzebne i wynikają z doraźnych koniunkturalnych celów, które mogą skutkować 

negatywnie na dalsze funkcjonowanie Rady Powiatu. Radny powiedział, że należałoby się 

zastanowić, czy zmiany dotyczące liczebności komisji są konieczne i potrzebne. 

Przewodniczący Rady Powiatu, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jarosława 

Szlaszyńskiego, poinformował, że w punkcie porządku obrad wolne wnioski, w 

korespondencji międzysesyjnej, została umieszczona informacja dotycząca rozstrzygnięć 

nadzorczych i taka informacja miała być przedstawiona podczas dzisiejszych obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że skieruje prośbę do pracowników Biura Obsługi 

Rady Powiatu o przekazanie rozstrzygnięć radnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radcy Prawnemu Beacie Kornelius-

Wnukowskiej. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska odpowiedziała że, tak jak wspomniał 

Przewodniczący Rady Powiatu, informacja dotycząca rozstrzygnięć nadzorczych miała być 

przedstawiona w punkcie: Wolne wnioski, w ramach w korespondencji międzysesyjnej. 

Poinformowała, że Wojewoda Podlaski wydał dwa rozstrzygnięcia nadzorcze, które dotyczyły 

uchwał Rady Powiatu podjętych w dniu 6 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Augustowie oraz w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Augustowie. Rozstrzygnięcia 

są prawomocne. Zarząd Powiatu nie zdecydował się ich skarżyć, dlatego że uzasadnienie jest 

w całości zgodne z prezentowaną na tejże sesji Rady Powiatu interpretacją, z której 

wynikało, iż powinnością radnych jest praca w komisjach. Organ nadzoru zwraca uwagę, że 

ustawodawca powierzył Radzie Powiatu podjęcie decyzji dotyczącej składu osobowego 

poszczególnych komisji, nie wskazując jednocześnie, że uchwała ta może być podjęta pod 

warunkiem uzyskania zgody wskazanych radnych. Wojewoda Podlaski uznał za wadliwe 

działanie Rady Powiatu polegające na pytaniu radnych o zgodę na pracę w komisjach. W dniu 

6 czerwca 2024 r. Pan Starosta, jak również Przewodniczący Rady Powiatu, wskazywali 

poszczególnych kandydatów jako członków Komisji Rewizyjnej oraz członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Radni odmawiali i ta wola była honorowana przez pozostałą część Rady, 

więc Rada nie głosowała tychże osób do składu Komisji. Wojewoda Podlaski wskazał, że takie 

działanie było wadliwe. W związku z powyższym można było tenże skład Komisji 
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przegłosować bez zgody radnych. To jest jedyny zarzut, który zdecydował o tym, że powyższe 

uchwały były wadliwe. Zarząd Powiatu przyjął przedłożoną interpretację prawną i będzie ją 

stosował. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska powiedziała, że przedłożony radnym projekt 

uchwały dotyczący zmian Statutu Powiatu Augustowskiego w znacznej części ma charakter 

porządkujący. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska odniosła się do kwestii poruszonych przez 

Radnego Jarosława Szlaszyńskiego dotyczących składu osobowego Komisji. Poprzedni zapis 

Statutu Powiatu Augustowskiego brzmiał, iż skład komisji jest 5-osobowy. Zapis 

proponowany w uchwale, w punktach 4, 6, 8, wskazuje, że Rada wybiera Komisję i w skład 

Komisji wchodzi od 3 do 5 radnych, czyli tu nie ma ograniczenia. Taki zapis daje pewne 

możliwości, które stanowią, że Komisja może być np. 3-osobowa. To są dopuszczalne 

rozwiązania, które są stosowane w sąsiednich powiatach. W niektórych powiatach składy są 

mniejsze ale, respektując dotychczasową historię Statutu Powiatu Augustowskiego, która 

sięga 2018 r. przewidziano, że te składy będą liczyły od 3 do 5 osób, czyli jeżeli Rada 

zdecyduje, że składy Komisji mają być 5 –osobowe, to tak będzie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Wiesławie Chrulskiej. 

Radna Wiesława Chrulska powiedziała, że zgodnie z decyzją Wojewody Podlaskiego prace w 

komisjach są obowiązkowe i radni nie muszą wyrażać zgody. Zdaniem Radnej 

zaproponowane zmiany dotyczące liczebności są niepotrzebne. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radcy Prawnemu Beacie Kornelius- 

Wnukowskiej. 

Radca Prawny, odnosząc się do poruszonych kwestii, poinformowała, że ta zmiana nie jest 

podyktowana kwestią tej kadencji Rady Powiatu i niechęcią radnych do pracy w komisjach. 

Jest to zmiana, która ma charakter uniwersalny. Mogą zdarzać się sytuacje losowe, czy też  

mogą mieć miejsce takie sytuacje, że będą składane rezygnacje z pracy w  komisjach i ten 

skład komisji automatycznie będzie mniejszy. Biorąc pod uwagę takie aspekty, będzie to 

oznaczało  problem w procedowaniu. Zaproponowane zmiany w Statucie Powiatu 

Augustowskiego uruchamiają pewnego rodzaju możliwości. Jeżeli radni wyrażą chęć pracy w 

komisjach, to zaproponowane zmiany są na tyle uniwersalne, że będą zabezpieczeniem od 

sytuacji losowych i powinny pozostać. 

Radna Wiesława Chrulska zwróciła się  z pytaniem do Radcy Prawnego Beaty Korneliu-

Wnukowskiej, czy można przymusić radnego do pracy w komisjach, gdyż podczas 

dzisiejszego posiedzenia padały stwierdzenia, że takie działanie może być podjęte. 

Radca Prawny odpowiedziała, że rozstrzygnięcie nadzorcze jest prawomocne. Biorąc to pod 

uwagę, można przegłosować do składu komisji radnych w warunkach ich odmowy lub braku 

ich zgody. Oznacza to również, że jeżeli ktoś z radnych złoży rezygnację, to taka decyzja musi 
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być poddana pod głosowanie całej Rady Powiatu i może mieć miejsce taka sytuacja że, 

pomimo złożonej rezygnacji, Rada Powiatu nie odwoła danego radnego ze składu komisji. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Joannie Lisek. 

Radna Joanna Lisek zwrócił się z pytaniem, kto będzie decydował, ile będzie osób w danej 

komisji. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że taką decyzje podejmie Rada Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Radny Jarosław Szlaszyński powiedział, że zaproponowana zmiana Statutu Powiatu 

Augustowskiego co liczebności składu komisji nie ma sensu, gdyż to Rada Powiatu decyduje, 

jak liczne będą komisje. Radny zwrócił uwagę, że jeżeli radni otrzymaliby rozstrzygnięcie 

nadzorcze to nie byłoby dyskusji w tym zakresie. Dodał, że rozstrzygnięcie skierowane było 

do Rady Powiatu, a nie do Zarządu Powiatu. To Rada Powiatu powinna dyskutować i 

podejmować decyzje, czy będzie rozstrzygnięcia akceptować, czy zastanawiać się nad innymi 

środkami. Do dnia dzisiejszego radni nie otrzymali rozstrzygnięć i nie wiedzą, jakie są 

właściwie zapisy tych rozstrzygnięć. 

Radny Jarosław Szlaszyński powiedział, że wobec przedstawionej sprawy rozumie, że jest 

orzecznictwo w tym zakresie ale, rozpatrując sprawę pod kątem systemu demokratycznego, 

to właściwe wydaje się być zapytanie o zgodę radnego w danej sprawie, czy wyraża chęć 

kandydowania, czy też nie.  Zdaniem radnego stosowanie elementu przymusu w wyborze 

składów komisji nie jest właściwe i niesie negatywne skutki. Radny przypomniał, że na sesji w 

czerwcu br. apelował, aby nie dokonywać wyboru dwuosobowego składu komisji, gdyż jest 

to niewłaściwe działanie. Natomiast w tamtym czasie Radca Prawny stwierdziła, że takie 

działanie może być podjęte i komisja może być trzyosobowa, a nawet mniejsza. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Mursztynowi. 

Radny Andrzej Mursztyn powiedział, że chciałby powrócić do kwestii niechęci uczestnictwa 

radnych w pracach komisji. Radny powiedział, że wyraża wolę pracy w Komisji Budżetu i 

Finansów lub też w Komisji Infrastruktury Technicznej. Biorąc pod uwagę to, co zostało 

przedstawione podczas dzisiejszych obrad, to może mieć miejsce taka sytuacja, że Rada nie 

wyrazi zgody na pracę we wskazanych Komisjach. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Lucjanowi 

Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Lucjan Sobolewski powiedział, że wszyscy doskonale pamiętają, w jaki 

sposób dokonywany był wybór Komisji Rady Powiatu. W wystąpieniu przypomniał, w jaki 

sposób dokonywane były wybory Komisji w poprzednich kadencjach Rady Powiatu. 

Powiedział, że rozpatrując ten aspekt, należy zwrócić uwagę, że dobrze byłoby, gdyby taka 

zgoda była, natomiast zawsze pojawia się kwestia pewnej przewagi w tych Komisjach. 

Radny Dariusz Szkiłądź zwrócił się w swoim wystąpieniu do Radcy Prawnego z zapytaniem, 

kiedy wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze od Wojewody Podlaskiego i do kogo było 
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skierowane. Ponadto zapytał, czy Przewodniczący Rady Powiatu miał obowiązek 

poinformowania radnych o rozstrzygnięciach nadzorczych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radcy Prawnemu Beacie Korneliu-Wnukowskiej. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska poinformowała, że rozstrzygnięcia nadzorcze 

wpłynęły 10 lipca 2024 r. i było adresowane do Zarządu Powiatu, jak również zostało 

zadekretowane do Radcy Prawnego. Natomiast nadawcą był Podlaski Urząd Wojewódzki, a 

adresatem Starostwo Powiatowe w Augustowie. Poinformowała, że radni są zobowiązani do 

otrzymania informacji w tym zakresie w ramach korespondencji międzysesyjnej, co w dniu 

dzisiejszym miało być uczynione. Takie działania  w tym zakresie były podejmowane w ten 

sposób, natomiast jeżeli jest potrzeba zastosowania innej praktyki, to można ewentualnie to 

podjąć. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska przypomniała, że przedmiotem obrad w tym 

punkcie jest kwestia zmian Statutu Powiatu Augustowskiego, a nie kwestia przegłosowania 

składu Komisji Rewizyjnej, czy też Komisji Skarg, Wniosków i Petycji lub też innych Komisji 

Rady Powiatu. Zmiana Statutu w części dotyczącej Komisji nie ma żadnego związku z 

wydanym rozstrzygnięciem nadzorczym i w takiej, czy innej formule, nie wpływa na kształt 

proponowanych zmian. Pozostawanie w Statucie  zapisu, że skład Komisji jest wyłącznie 5-

osobowy powoduje, że praca może być w przyszłości utrudniona i tego dowiodły obrady w 

dniu 6 czerwca 2024 r. 

Następnie Radca Prawny odniosła się do wystąpienia Radnego Andrzeja Mursztyna. 

Powiedziała, że przebieg sesji z dnia 6 czerwca br. pokazał, że wskazywani, czy wręcz 

zachęcani do pracy radni, nie wyrazili woli pracy w Komisjach, co stało się przyczyną do 

stwierdzenia nieważności tych uchwał. Radny może zgłosić się do pracy w kilku Komisjach. 

Ma też prawo nie zgłaszać się do żadnej. Według rozstrzygnięć nadzorczych zgoda nie jest 

wymagana jako warunek konieczny. Powyższe rozstrzygnięcia są prawomocne. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Radny Jarosław Szlaszyński powiedział, że w tym punkcie radni dyskutują nad 

proponowanymi zmianami do Statutu Powiatu Augustowskiego, ale również nie można było 

pominąć istotnych kwestii związanych z rozstrzygnięciami nadzorczymi Wojewody 

Podlaskiego, które powinny być przedstawione Radzie, a wpłynęły 10 lipca br. Po tej dacie 

odbyła się sesja nadzwyczajna, nie było sesji zwykłej, więc ten sposób procedowania pracy 

Rady nie jest najlepszy. Radny powiedział, że Statut Powiatu Augustowskiego jest rzeczą 

fundamentalną. Zdaniem Radnego dyskusja podczas dzisiejszych obrad jest właściwa i należy 

rozstrzygnąć, jaki ma być skład Komisji i ilu członków mają liczyć Komisje. 

Radny odniósł się do wystąpienia Radnego Mieczysława Sobolewskiego podkreślając, że to 

Rada Powiatu decyduje, jaki będzie skład Komisji, nie zaś Zarząd Powiatu i takie działania 

podejmowane były w poprzedniej kadencji Rady Powiatu. Radny powiedział, że nie zgadza 

się ze stwierdzeniem, że radni nie chcieli pracować w Komisjach Rady Powiatu, gdyż przy 

wyborze Komisji miały miejsce inne zdarzenia. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Elżbieta Puczyłowska przekazała radnym treść 

rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody Podlaskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Alicji Dobrowolskiej. 

Radna Alicja Dobrowolska powiedziała, że po zakończonych obradach sesji Rady Powiatu 

zwołanej w trybie nadzwyczajnym odbyło się spotkanie wszystkich radnych, na którym 

zostały przedstawione rozstrzygnięcia nadzorcze. Zdaniem Radnej nie powinny padać 

podczas dzisiejszych obrad zarzuty, że takiej wiedzy w tym zakresie radni nie posiadali. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że rozstrzygnięcia nadzorcze zostaną przekazane 

radnym. Dodał, że miało to nastąpić w punkcie wolne wnioski. Na poprzedniej sesji Rady 

Powiatu nie można było takiej korespondencji przedłożyć, gdyż była to sesja zwołana w 

trybie nadzwyczajnym. Dzisiejsze obrady zwołane w trybie zwykłym pozwoliły na podjęcie 

takich działań. 

Radny Jarosław Szlaszyński powiedział, że Rada Powiatu obraduje na sesjach Rady Powiatu, 

nie zaś na spotkaniach posesyjnych. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 9 

głosami „za” (Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, Jedliński Waldemar, Kaszuba Maciej 

Daniel, Kotarski Michał, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Zdancewicz Maciej), przy 8 głosach „przeciwnych” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, 

Jeruć Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Skubis Leszek Marian, Szkiłądź Dariusz Jan, 

Szlaszyński Jarosław) i braku głosów „wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 24/IV/2024 w 

zmiany Statutu Powiatu Augustowskiego. (uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Ad pkt 7 Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia ulicy Nr 2515B – Kościelna w 

Augustowie kategorii drogi powiatowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie pozbawienia 

ulicy Nr 2515B – Kościelna w Augustowie kategorii drogi powiatowej, wraz z uzasadnieniem, 

został przekazany radnym. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 25/IV/2024 w sprawie 

pozbawienia ulicy Nr 2515B – Kościelna w Augustowie kategorii drogi powiatowej. (uchwała 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 



 

18 
 
 

Ad pkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 

rok. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi Krakowskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 

rok. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu powiedział, że w załączniku nr 7 Objaśnienia zmian dokonanych w budżecie 

powiatu na 2024 r. zostały opisane wszystkie zmiany. Omówił tylko najistotniejsze i 

najważniejsze zmiany. 

Poinformował, że w dziale 600 Transport i łączność rozdział 60014 Drogi publiczne 

powiatowe: 

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 900 000 zł z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego i 

zwiększa się plan wydatków na bieżące remonty i utrzymanie dróg przez Powiatowy Zarząd 

Dróg w Augustowie, 

2) zwiększa się plan dochodów o kwotę 43 000 zł z tytułu dochodów realizowanych przez 

Powiatowy Zarząd Dróg w Augustowie, 

3) zwiększa się plan wydatków o kwotę 59 000 zł (§ 6050) przeznaczoną na wykonanie 

dokumentacji projektowych dla 5 zadań: budowę ciągu pieszo-rowerowego na ul. 

Rajgrodzkiej w Augustowie, rozbudowę drogi Reszki - Łabętnik, rozbudowę drogi Gruszki-

Rubcowo-Skieblewo, przebudowę ul. Zygmuntowskiej w Augustowie, przebudowę ul. 

Łaziennej w Augustowie. 

Zadania te będą realizowane w okresie 2024 – 2025, czyli umowa będzie podpisana w tym 

roku, a dokumentacja zostanie wykonana w 2025 r. Zadnia te będą ujęte również w WPF. 

4) zmniejsza się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 608 834 zł z tytułu środków z 

programu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych przeznaczonych na przebudowę 

ul.  Dworcowej i Turystycznej w Augustowie do wysokości zrealizowanych wydatków na te 

zadanie (poz. 1,3. Wykazu wydatków inwestycyjnych), 

5) dokonuje się przeniesienia w planie dochodów i w planie wydatków z wydatków 

inwestycyjnych na wydatki remontowe (bieżące) dwóch zadań dofinansowanych z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: remont odcinków ciągu drogowego Bargłów Kościelny - 

Granica Państwa - ETAP V oraz remont dróg powiatowych w celu podniesienia dostępności 

do dróg wojewódzkich Nr 664 i Nr 673 na terenie Gminy Lipsk, z tego: 

a) zmniejsza się plan dochodów z tytułu dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg środków o kwotę 10 025 400 zł (§ 6290) i zwiększa się plan dochodów o kwotę 7 790 

578 zł (§ 2700) do wysokości uzyskanego dofinansowania, 

b) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 17 009 000 zł (§ 6050) i zwiększa się plan wydatków 

o kwotę 13 327 631 zł (§ 4270) do wartości zadań po przeprowadzeniu postępowań 

przetargowych, z tego: remont ciągu drogowego Bargłów Kościelny - Granica Państwa - ETAP 

V w kwocie 6 226 178 zł i remont dróg powiatowych na terenie Gminy Lipsk w kwocie 

7 101  453 zł. 
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Zmiana wynika ze sposobu zakwalifikowania przez PUW w Białymstoku tych wydatków jako 

remontów i udzielenia dofinansowania na wydatki bieżące. 

W dziale 851 Ochrona zdrowia: 

1) rozdział 85111 Szpitale ogólne zwiększa się plan wydatków o kwotę 247 643 zł 

przeznaczoną na dotacje celowe dla SP ZOZ w Augustowie na: 

a) modernizację i rozbudowę systemu informatycznego w kwocie 152 643 zł, 

b) zakup aparatu COSMAN czteroelektrodowego generatora impulsów wysokiej 

częstotliwości w kwocie 95 000 zł, 

2) rozdział 85111 Szpitale ogólne zmniejsza się plan wydatków o kwotę 42 000 zł 

przeznaczoną na dotację celową dla SP ZOZ w Augustowie na sfinansowanie wkładu 

własnego do projektu złożonego do programu Interreg Next Polska-Ukraina 2021-2027, na 

który nie otrzymano dofinansowania, 

3) rozdział 85117 Zakłady opiekuńczo-lecznicze i pielęgnacyjno-opiekuńcze zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 57 500 zł przeznaczoną na dotacje celowe dla SP ZZOD w Augustowie na: 

a) zakup urządzenia zabezpieczającego serwer przed cyberatakami w kwocie 18 000 zł, 

b) sfinansowanie wniosku o dofinansowanie i studium wykonalności dla projektu Energia 

odnawialna w ramach programu Fundusze Europejskie dla Województwa Podlaskiego 2021-

2027, na zakup i montaż paneli fotowoltaicznych w kwocie 22 500 zł, 

c) sfinansowanie opracowania aplikacji do projektu ,,ENHANCING AND MODERNIZING 

BORDERLAND REHABILITATION AND CARE EFFORDS’’ w ramach Programu Interreg Litwa - 

Polska w kwocie 17 000 zł, 

4) rozdział 85117 Zakłady opiekuńczo-lecznicze i pielęgnacyjno-opiekuńcze zmniejsza się plan 

wydatków o kwotę 499 000 zł przeznaczoną na dotację celową dla SP ZZOD w Augustowie na 

sfinansowanie wkładu własnego do projektu złożonego do programu Interreg Next Polska-

Ukraina 2021-2027, na który nie otrzymano dofinansowania. 

W dziale 852 Opieka społeczna zwiększa się plan dochodów o kwotę 753 344 zł i plan 

wydatków o kwotę 727 052 zł: 

1) w rozdziale 85202 Domy pomocy społecznej o kwotę 26 292 zł z tytułu otrzymanego w 

roku 2024 zwrotu dotacji celowej udzielonej w roku 2023 przez Dom Pomocy Społecznej w 

Augustowie, ul. Studzieniczna 2, 

2) w rozdziale 85202 Domy pomocy społecznej o kwotę 644 480 zł z tytułu dotacji celowej z 

budżetu państwa przeznaczonej na dofinansowanie wynagrodzeń pracowników domów 

pomocy społecznej w postaci dodatku motywacyjnego w wysokości 1 000 zł brutto wraz z 

pochodnymi pracodawcy, z tego dla: 

a) DPS w Augustowie, ul. 3 Maja 57 w kwocie 368 212 zł, 

b) DPS w Augustowie, ul. Studzieniczna 2 w kwocie 276 268 zł, 

3) w rozdziale 85218 Powiatowe centrum pomocy rodzinie o kwotę 78 982 zł z tytułu dotacji 

celowej z budżetu państwa przeznaczonej na dofinansowanie wynagrodzeń pracowników 

PCPR w Augustowie w postaci dodatku motywacyjnego w wysokości 1 000 zł brutto wraz z 

pochodnymi pracodawcy, 
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4) w rozdziale 85220 Jednostki specjalistyczne poradnictwa o kwotę 3 590 zł z tytułu dotacji 

celowej z budżetu państwa przeznaczonej na dofinansowanie wynagrodzeń pracowników 

Ośrodka Interwencji Kryzysowej w PCPR w Augustowie w postaci dodatku motywacyjnego w 

wysokości 1 000 zł brutto wraz z pochodnymi pracodawcy. 

W dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie pomocy społecznej: 

1) w rozdziale 85311 Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych zwiększa 

się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 21 796 zł z tytułu środków z PFRON 

przeznaczonych na koszty obsługi programu Aktywny Samorząd przez PCPR w Augustowie, 

2) w rozdziale 85322 Fundusz Pracy zwiększa się plan dochodów o kwotę 47 615 zł z tytułu 

środków z Funduszu Pracy przeznaczonych na dofinansowanie wynagrodzeń rodzin 

zastępczych zawodowych i prowadzących rodzinne domy dziecka w postaci dodatku 

motywacyjnego w wysokości 1 000 zł brutto wraz z pochodnymi pracodawcy (zwiększenie 

planu wydatków w dziale 855 Rodzina rozdział 85508 Rodziny zastępcze). 

Następnie Skarbnik Powiatu poinformował, że został zobligowany przez Pana Starostę i Pana 

Wicestarostę do odniesienia się do kwestii zarzutów postawionych na dzisiejszym 

posiedzeniu Rady Społecznej SP ZZOD w Augustowie, iż Skarbnik Powiatu i Zarządu Powiatu 

nic nie robią w kwestii wniosków złożonych przez SP ZZOD o udzielenie dotacji. Skarbnik 

Powiatu szczegółowo przedstawił całą dokumentację  w sprawie i działania zrealizowane 

przez Zarząd Powiatu. Wnioskowane dotacje ujęte są w omawianym projekcie uchwały Rady 

Powiatu, który został przyjęty przez Zarząd Powiatu w dniu 02 września 2024 r. Stwierdził, że 

ze względu na fakt, iż na sali nie jest obecna Pani Dyrektor SP ZZOD w Augustowie, nie będzie 

tej sprawy komentował. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Joannie Lisek. 

Radna Joanna Lisek odniosła się do wystąpienia Skarbnika Powiatu Mirosława Krakowskiego. 

Powiedziała, że uczestniczyła w posiedzeniu Rady Społecznej SP ZZOD. Podczas tego 

posiedzenia padła informacja, że Dyrektor Zakładu złożyła wniosek do Zarządu Powiatu, na 

który nie otrzymała odpowiedzi. W związku z tym zostało skierowane pytanie, czy od 

momentu przedłożenia wniosku nie odbywały się posiedzenia Zarządu Powiatu. Padła 

odpowiedź, że Zarząd Powiatu zapoznał się z wnioskiem i sprawa jest w opracowaniu Pana 

Skarbnika Powiatu. Radna powiedziała, że jest zaskoczona takim sposobem przedstawienia 

sprawy, gdyż na przedłożone przez nią pytanie uzyskała odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu. 

Skarbnik Powiatu Mirosław Krakowski, odnosząc się do wystąpienia Radnej Joanny Lisek, 

powiedział, że nie uczestniczył w posiedzeniu Rady Społecznej i nie wie, w jaki sposób ono 

przebiegało, natomiast otrzymał polecenie służbowe od Starosty, aby wyjaśnić sprawę 

podczas dzisiejszych obrad, aby nie było jakichkolwiek wątpliwości, że w poruszonych 

sprawach nic się nie działo. Dodał, że nie chciałby się już w tej sprawie wypowiadać. Być 

może zabrakło informacji w obie strony. Podkreślił, że dołożył starań, aby o pewnych 
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rzeczach na bieżąco informować. Sprawa dotyczyła nie tylko jednej dotacji, ale dotyczyła 

koncepcji budowy nowego pawilonu i jeszcze innych kwestii z tym związanych. Stąd może 

nie było takiego stanowiska Zarządu Powiatu w tej sprawie.  Podkreślił, że sprawy związane z 

dotacjami zostały zamknięte i zostały uwzględnione w przedłożonym projekcie uchwały w 

sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Wojciechowi Jerzemu Szczudło. 

Wicestarosta Wojciech Jerzy Szczudło powiedział, że podczas obrad Rady Społecznej SP ZZOD 

padło pytanie, czy Zarząd Powiatu obradował w sierpniu. Wicestarosta powiedział, że w 

związku z takim pytaniem czuł się zobowiązany, aby udzielić odpowiedzi podczas obrad sesji 

Rady Powiatu i w związku z tym Pan Mirosław Krakowski Skarbnik Powiatu został poproszony 

o zreferowanie powyższej kwestii. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Leszkowi Marianowi Skubisowi. 

Radny Leszek Marian Skubis zapytał, czy proponowane zmiany w budżecie na 2024 rok 

obejmują również zabezpieczenie środków finansowych na wypłatę diet radnym. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że Rada Powiatu podjęła uchwałę w sprawie podwyższenia 

diety radnym. W przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu  Powiatu 

Augustowskiego jest propozycja zwiększenia planu wydatków na diety o kwotę 30 000 zł. 

Kwota w całości nie będzie wykorzystana, gdyż wypłaty diet są niższe, nie dokonano jeszcze 

wyboru Komisji stałych Rady Powiatu i wypłacane są diety wg najniższej stawki, czyli dla 

radnych niebędących członkami Komisji. Dopiero po dokonaniu wyboru Komisji będzie 

można przedstawić, jak właściwie będą kształtowały się wydatki z tym związane. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Leszkowi Marianowi Skubisowi. 

Radny Leszek Marian Skubis poprosił o przedstawienie zestawienia, jak kształtują się wydatki 

w sierpniu związane z dietami radnych w podziale na koalicję i opozycję. Dodał, że takie 

pytania są kierowane przez wyborców i w związku z tym kieruje taką prośbę. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że nie ma przy sobie tak szczegółowego materiału w tym 

zakresie. Posiedzenie Rady odbywa się poza budynkiem i godzinami pracy Starostwa 

Powiatowego. Taka informacja zostanie przygotowana, a następnie przedłożona na 

Zarządzie Powiatu, a później na sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Radny Jarosław Szlaszyński powiedział, że jego zdaniem łatwo jest dokonać przeliczenia, o 

które wnioskował Radny Leszek Marian Skubis. Radny w swym wystąpieniu krytycznie ocenił 

wzrost diet, jaki nastąpił w dniu 6 czerwca 2024 r. Podkreślił, że podwyżki w tej wysokości 

zbulwersowały mieszkańców Powiatu Augustowskiego. Zdaniem Radnego należałoby 

dokonać obniżenia diet radnych przywracając do poprzedniego stanu. 

Następnie Radny Jarosław Szlaszyński poruszył kwestię zmian personalnych, jakie zostały 

dokonane w kierownictwach jednostek oraz zmian na stanowiskach Naczelników Wydziałów 
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w Starostwie Powiatowym. Dodał, że niektóre struktury uzyskały nowe funkcje kierownicze. 

Ponadto w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Augustowskiego pojawiły 

się informacje dotyczące zwiększenia o 32 000 zł wysokości wynagrodzeń w jednej z 

jednostek. Informacje z tego zakresu nie były przedstawione w sprawozdaniu z pracy 

Zarządu Powiatu. Radny podkreślił, że informacje dotyczące jakichkolwiek zwiększeń 

finansowych powinny być przedstawione, gdyż radni muszą posiadać taką wiedzę przed 

głosowaniem nad danym projektem uchwały. 

Ponadto Radny poprosił o przedstawienie informacji  o sposobie i mechanizmach,  jakie 

zostały zastosowane przez Zarząd Powiatu w liczeniu wyniku finansowego  szpitala za 2023 r. 

i 2024 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że sprawy niezwiązane z budżetem będą 

omawiane w punkcie wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu. 

Skarbnik Powiatu odniósł się do poruszonych kwestii dotyczących diet radnych. 

Poinformował, że aby przedstawić rzetelną informacją dotyczącą naliczonych diet za miesiąc 

sierpień, należy uwzględnić następujące kwestie: po pierwsze, przy naliczeniu należy 

uwzględnić wybrane osoby funkcyjne, w tym Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej 

i członków tej Komisji, po drugie należy uwzględnić kwestie nieobecności i dokonać ich 

potrącenia. 

Następnie Skarbnik Powiatu odniósł się do kwestii dotyczącej zwiększenia planu 

wynagrodzeń związanego ze zmianami  kadrowymi w Starostwie Powiatowym. 

Poinformował, że są to skutki przejścia 5 osób na emeryturę i w tych kwotach mieszczą się 

m.in. sześciomiesięczne odprawy emerytalne, ekwiwalenty za urlopy oraz odprawy i 

ekwiwalenty za urlopy dwóch Starostów wraz z zakończeniem kadencji Rady Powiatu. Kwota 

przeznaczona na ten cel to 538 000 zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Wiesławie Chrulskiej. 

Radna Wiesława Chrulska powiedziała, że z przedłożonego projektu uchwały wynika, że 

nastąpiło przesunięcie w wysokości 30 000 zł na diety radnym. Radna powiedziała, że 

rozumie że, podejmując się takiego działania, nastąpiło przesunięcie  tych środków z innych 

zadań. Radna poprosiła o przedstawienie informacji z tego zakresu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu Elżbiecie 

Puczyłowskiej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że chciałaby, aby 

podczas obrad nie używać stwierdzeń ,,opozycja’’. Wysokość diet radnych była zróżnicowana 

i niektórzy radni nie wyrazili zgody na uczestnictwo w pracach Komisji stałych Rady Powiatu i 

w związku z tym diety były niższe. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Dariuszowi Janowi Szkiłądziowi. 
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Radny Dariusz Jan Szkiłądź powiedział, że obecnie Zarząd Powiatu stanowią radni Prawa i 

Sprawiedliwości. Zapytał, czy decyzja o podwyższeniu diet radnym o 70 % jest właściwa oraz 

czy Pan Starosta planuje podnieść o 70% wynagrodzenia pracownikom Starostwa 

Powiatowego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Piotrowi Rusieckiemu. 

Starosta Piotr Rusiecki, odnosząc się do pytania Radnego Dariusza Jana Szkiłądzia, 

powiedział, że Zarząd Powiatu dokonuje analizy warunków pracy pracowników Starostwa 

Powiatowego, jak również rozważa przyznanie podwyżek pracownikom, w jakiej wysokości, 

na ten moment trudno powiedzieć, gdyż prowadzona jest analiza w tym zakresie.  Dodał, że 

podwyżki na pewno będą. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu. 

Skarbnik Powiatu poinformował, że ogółem w tym roku diety za styczeń, luty, marzec 

oscylowały na poziomie ok. 21 521,00 zł miesięcznie. Nie dokonano wyboru członków 

Komisji i dlatego też część radnych pobiera diety w wysokości 511 zł. Za miesiąc sierpień 

wypłacono diety w wysokości 21 915,00 zł i to pokazuje, że ta kwota utrzymuje się na tym 

samym poziomie. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że chciałby w tym momencie zakończyć dyskusję. 

Ewentualne pytania dotyczące diet radnych można będzie zgłaszać w punkcie wolne wnioski. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 12 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Skubis Leszek Marian, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Zdancewicz Maciej), przy 1 głosie 

„przeciwnym” (Lisek Joanna) i 4 głosach „wstrzymujących” (Dobkowski Marek, Mursztyn 

Andrzej, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław), podjęła uchwałę Nr 26/IV/2024  

w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. (uchwała stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu) 

Ad pkt 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi Krakowskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024 – 2030. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej wprowadzonych 

zostało 6 nowych przedsięwzięć: 

- ,,Modernizacja i rozbudowa systemu informatycznego Optimed STD’’, zadanie realizowane 
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w latach 2024 – 2026 (wydatki majątkowe), 

- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania ,,Budowa ciągu pieszo – rowerowego w 

ciągu ulicy/drogi Nr 2540B’’ (ul. Rajgrodzkiej w Augustowie), zadanie realizowane w latach 

2024 – 2025 (wydatki majątkowe), 

- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania ,,Rozbudowa odcinka drogi powiat. 

Nr  1193B od dr. 16 – Reszki – Łabętnik’’, zadanie realizowane w latach 2024 – 2025 (wydatki 

majątkowe), 

- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania ,,Przebudowa ulicy powiat. Nr 2566B 

Zygmuntowska w Augustowie wraz z odcinkiem ulicy powiat. Nr 2549B Szkolna od 

ul.  Zygmuntowskiej do ul. Rajgrodzkiej’’, zadanie realizowane w latach 2024 – 2025 (wydatki 

majątkowe), 

- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania ,,Rozbudowa ulicy powiat. Nr 2523B 

Łazienna w Augustowie na odcinku od ul. Kwaśnej do ul. Wiejskiej’’, zadanie realizowane w 

latach 2024 - 2025 (wydatki majątkowe), 

- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania ,,Rozbudowa odcinka drogi powiat. Nr 

1234B Gruszki – Rubcowo – Skieblewo do dr. Nr 664’’, zadanie realizowane w latach 2024 - 

2025 (wydatki majątkowe). 

W związku z tym zaktualizowano w wykazie przedsięwzięć sumy limitów wydatków w roku 

2025 i 2026. 

Skarbnik Powiatu poinformował, że w przedłożonym projekcie uchwały dokonano 

aktualizacji danych z roku 2024 o jedną zmianę w budżecie, której w okresie międzysesyjnym 

dokonał Zarząd Powiatu oraz uwzględniono zmiany budżetu Powiatu, jakie zostały wniesione 

uchwałą Rady Powiatu przedkładaną podczas dzisiejszych obrad Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 12 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Skubis Leszek Marian, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Zdancewicz Maciej), przy braku głosów 

„przeciwnych” i 5 głosach „wstrzymujących” (Dobkowski Marek, Lisek Joanna, Mursztyn 

Andrzej, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław), podjęła uchwałę Nr 27/IV/2024 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024 – 

2030. (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę w obradach o godz.17.44. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 17.53. Na sali obrad było obecnych 17 radnych. 

Ad pkt 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 7/II/2024 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 6 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych radnych Powiatu Augustowskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr 7/II/2024 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 6 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Powiatu Augustowskiego 

wraz z uzasadnieniem został przekazany radnym. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 9 

głosami „za” (Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, Jedliński Waldemar, Kaszuba Maciej 

Daniel, Kotarski Michał, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Zdancewicz Maciej), przy 8 głosach „przeciwnych’’ (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, 

Jeruć Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Skubis Leszek Marian, Szkiłądź Dariusz Jan, 

Szlaszyński Jarosław) i braku głosów „wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 28/IV/2024 w 

sprawie zmiany uchwały Nr 7/II/2024 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 6 czerwca 2024 r. w 

sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Powiatu 

Augustowskiego (uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Ad pkt 11 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 341/XLIV/2024 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 6 marca 2024 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr 341/XLIV/2024 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 6 marca 2024 r. w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 roku wraz z uzasadnieniem został przekazany radnym. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian, Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 29/IV/2024 w sprawie 

zmiany uchwały Nr 341/XLIV/2024 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 6 marca 2024  r. w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. (uchwała stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu) 

Ad pkt 12 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody Augustowskiemu Wodnemu 

Ochotniczemu Pogotowiu Ratunkowemu na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na 

wyposażeniu i materiałach promocyjnych. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

Augustowskiemu Wodnemu Ochotniczemu Pogotowiu Ratunkowemu na użycie herbu 

Powiatu Augustowskiego na wyposażeniu i materiałach promocyjnych. (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Wojciechowi Jerzemu Szczudło. 

Wicestarosta poinformował, że w związku z podjętą współpracą Augustowskie Wodne 

Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe, w celu promocji Powiatu Augustowskiego, zwróciło się z 

wnioskiem o wyrażenie  zgody  na  użycie  herbu  Powiatu  Augustowskiego  na wyposażeniu 

i materiałach promocyjnych. 

Zgodnie z art. 12 pkt 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym do 

wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy podejmowanie uchwał w sprawach herbu i flagi 

powiatu. Ponadto Rada Powiatu w Augustowie w § 2 ust. 3 uchwały Nr 180/XXV/2001 z dnia 

2 kwietnia 2001 r. określiła krąg podmiotów, które są uprawnione do używania herbu i flagi. 

Są to: Rada Powiatu, Zarząd Powiatu, Starosta, Starostwo Powiatowe oraz jednostki 

organizacyjne powiatu. Pozostałe podmioty mogą używać herbu i flagi wyłącznie za zgodą 

Rady Powiatu. 

Niezbędne jest zatem wyrażenie zgody Rady Powiatu na użycie herbu Powiatu 

Augustowskiego przez wnioskujący podmiot. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian, Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 30/IV/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody Augustowskiemu Wodnemu Ochotniczemu Pogotowiu Ratunkowemu na 

użycie herbu Powiatu Augustowskiego na wyposażeniu i materiałach promocyjnych. 

(uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

 

Ad pkt 13 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

partnerstwie na rzecz realizacji projektu pn. ,,SMART EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – 

Wzrost jakości kształcenia zawodowego na rzecz branży metalowo-maszynowej’’. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Dyrektorowi Augustowskiego Centrum 

Edukacyjnego w Augustowie Grzegorzowi Augusewiczowi, który przedłożył projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu 

pn. ,,SMART EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości kształcenia zawodowego na 

rzecz branży metalowo-maszynowej’’. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu). 



 

27 
 
 

Dyrektor Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie Grzegorz Augusewicz 

poinformował, że Powiat Augustowski planuje podjęcie współpracy z Centrum Promocji 

Innowacji i Rozwoju z siedzibą w Białymstoku, w celu wspólnej realizacji przedsięwzięcia 

priorytetowego, ujętego w Kontrakcie Programowym dla Województwa Podlaskiego z dnia 

16  maja 2022 r. z późn. zm., pn. „SMART EDUCATION for INUSTRY 4.0 – Wzrost jakości 

kształcenia zawodowego na rzecz branży metalowo-maszynowej”. Celem projektu jest 

rozwój infrastruktury szkolnictwa zawodowego poprzez wyposażenie w najnowocześniejszy 

sprzęt pracowni CNC Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie. 

Dyrektor Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie Grzegorz Augusewicz 

przedstawił założenia do powyższego projektu. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyraził nadzieję na powodzenie realizacji powyższego 

projektu, tym bardziej, że w Augustowskiej Strefie Gospodarczej ma powstać firma 

zajmująca się CNC. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 17 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian, Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław, Zdancewicz Maciej), przy braku 

głosów „przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących”, podjęła uchwałę Nr 31/IV/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu pn. ,,SMART 

EDUCATION for INDUSTRY 4.0 – Wzrost jakości kształcenia zawodowego na rzecz branży 

metalowo-maszynowej’’. (uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 

 

Ad pkt 14 Przyjęcie protokołów: nr II/24 z dnia 6 czerwca 2024 r., nr III/24 z dnia 13 

sierpnia 2024 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Michał Kotarski poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr II/24 z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu  Nr 

II/24 z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 16 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian, Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Zdancewicz Maciej), przy braku głosów 
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„przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym” (Szlaszyński Jarosław), przyjęła protokół Nr II/24 z 

dnia 6 czerwca 2024 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Michał Kotarski poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr III/24 z dnia 13 sierpnia 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu  Nr 

III/24 z dnia 13 sierpnia 2024 r. 

Rada Powiatu, w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17), 16 

głosami „za” (Chrulska Wiesława, Dobkowski Marek, Dobrowolska Alicja, Grygo Krzysztof, 

Jedliński Waldemar, Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Skubis Leszek Marian, Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szkiłądź Dariusz Jan, Zdancewicz Maciej), przy braku głosów 

„przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym” (Szlaszyński Jarosław), przyjęła protokół Nr III/24 z 

dnia 13 sierpnia 2024 r. 

Ad pkt 15 Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła 

następująca korespondencja: 

1. Rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody Podlaskiego dotyczące uchwały Rady Powiatu 

Nr  8/II/2024 z dnia 6 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Augustowie.  

2. Rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody Podlaskiego dotyczące uchwały Rady Powiatu 

Nr  9/II/2024  z dnia 6 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Augustowie. 

Organ nadzoru zwrócił uwagę, że ustawodawca powierzył Radzie Powiatu podjęcie 

decyzji dotyczącej składu osobowego poszczególnych komisji, nie wskazując 

jednocześnie, że uchwała ta może być podjęta pod warunkiem uzyskania zgody 

wskazanych radnych. Obowiązki radnych Rady Powiatu reguluje art. 21 ust 2 ustawy o 

samorządzie powiatowym: ,,Radny jest obowiązany brać udział w pracach organów 

powiatu oraz powiatowych jednostek organizacyjnych, do których został wybrany lub 

desygnowany.’’ 

3.  Pismo z dnia 26 sierpnia 2024 r. w przedmiocie odwołanie od decyzji Starosty 

Augustowskiego. Odwołanie zostało przekazane do organu właściwego, jakim jest 

Wojewoda Podlaski. 

4.  Pismo z dnia 3 lipca 2024 r. w przedmiocie sprzeciwu wobec zamierzonej przez 

Zarząd Powiatu budowy sali sportowej położnej w bezpośredniej bliskości domów i 

osiedla Marii Konopnickiej. Pismem z dnia 10 lipca 2024 r. Starosta Augustowski 

udzielił odpowiedzi na przedłożone pismo. 

Korespondencja jest do wglądu w Wydziale Organizacyjno – Prawnym Starostwa.  
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Wiesławie Chrulskiej. 

Radna Wiesława Chrulska w swym wystąpieniu odniosła się do kwestii obniżenia dodatków 

funkcyjnych przyznawanych dyrektorom szkół. Zaznaczyła, że dyrektorzy szkół pełnią 

niezwykle ważne funkcje w systemie edukacji powiatowej i mają niezwykle dużą ilość zadań 

do wykonania. Zdaniem Radnej podjęcie takich działań jest niewłaściwe. Ponadto zapytała, 

czy innym osobom, które nadzorują bądź sprawują pieczę nad oświatą w Powiecie, obniżono 

wynagrodzenia. 

Starosta poprosił, aby Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Joanna Stefanowska 

udzieliła odpowiedzi we wskazanym zakresie. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu odpowiedziała, że dodatki funkcyjne 

przyznawane są na podstawie uchwały Rady Powiatu z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

regulaminu wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, 

dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski. Wysokość dodatków określona 

jest procentowo. Dyrektorzy szkół do 12 oddziałów otrzymują dodatki funkcyjne w wysokości 

od 30% do 60% stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego, w szkołach 

powyżej 12 oddziałów od 40% do 80%. Dodatki funkcyjne przyznawane dyrektorom poradni i  

zespołu placówek młodzieżowych są ustalone w przedziale od 40% do 80% wynagrodzenia 

zasadniczego nauczyciela mianowanego. Przyznając dodatek funkcyjny, bierze się pod uwagę 

następujące kryteria: wielkość szkoły, w tym liczbę oddziałów, warunki organizacyjne oraz 

złożoność zadań wynikających z funkcji kierowniczej. Zarząd Powiatu, określając dodatki na 

okres od 1 września 2024 r. do 28 lutego 2025 r. przyjął takie kryteria. 

Naczelnik Wydziału poinformowała że, przyznając dodatki funkcyjne dyrektorom szkół, 

wzięto pod uwagę fakt, że od 1 września 2024 r. zmniejszyła się liczba uczniów i tym samym 

zmniejszyła się liczba oddziałów w szkołach ponadpodstawowych. Dodatki zostały ustalone 

w niższej wysokości niż poprzednie w zależności od tego, jak procentowo zmniejszyła się 

liczba oddziałów. Zarząd Powiatu, ustalając dodatki na ten okres, odniósł się do dodatków, 

które poprzedni Zarząd Powiatu w znaczący sposób podwyższył na okres od 1 marca do 31 

sierpnia 2024 r. i w związku z tym nie było to znaczące zmniejszenie. Określając wysokość 

dodatków funkcyjnych w placówkach, wzięto pod uwagę wielkość placówki w porównaniu z 

wielkością szkół. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Wiesławie Chrulskiej. 

Radna Wiesława Chrulska powiedziała że, biorąc pod uwagę przyznane dodatki funkcyjne, 

taka sytuacja pokazuje, że Wiceprzewodniczący Rady Powiatu, który nie ma właściwie 

większych zadań w Radzie Powiatu, otrzymuje taki sam dodatek jak dyrektor szkoły, który 

ma pod sobą 80 nauczycieli i 1 000 uczniów. 

Ponadto Radna Wiesława Chrulska zapytała, czy osobom odpowiadającym za oświatę w 

Powiecie proporcjonalnie zostały obniżone dodatki funkcyjne. Dodała że, biorąc pod uwagę 

powyższe kwestie, zmniejszenie liczby zadań ma przełożenie na całą strukturę Powiatu. 

Dodała, że spektrum spraw, którymi zajmują się dyrektorzy szkół, nie uległo zmianie. 
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Zdaniem Radnej powstałe oszczędności z dodatków funkcyjnych zostały przeznaczone na 

wzrost diet radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Wojciechowi Jerzemu Szczudło. 

Wicestarosta, odpowiadając na zapytania Radnej, poinformował, że w podziale kompetencji 

w Starostwie Powiatowym m.in. odpowiada za nadzór nad Wydziałem Oświaty, Kultury i 

Sportu, ale również nad Wydziałem Komunikacji i Transportu oraz pełni funkcję 

Powiatowego Rzecznika Praw Konsumentów. Spektrum spraw jest dosyć szerokie. Dodatek 

funkcyjny nie został obniżony, gdyż nie było ku temu przesłanek. Odnosząc się do kwestii 

dodatków przyznawanych dyrektorom szkół i placówek, stwierdził, że kwestia została 

szczegółowo wyjaśnione przez Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Joannę 

Stefanowską. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Mursztynowi. 

Radny Andrzej Mursztyn w swym wystąpieniu odniósł się do kwestii uregulowania stanu 

prawnego cieku wodnego o nazwie Jaziewianka. Powiedział, że z informacji, które posiada, 

to jedna z mieszkanek Gminy Sztabin w tej sprawie zwracała się do Pana Starosty. Radny 

poprosił o podjęcie działań w tym zakresie, bądź zwrócenie się do organu właściwego w tej 

sprawie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Piotrowi Rusieckiemu. 

Starosta Piotr Rusiecki, odnosząc się do wystąpienia Radnego Andrzeja Mursztyna, 

powiedział, że powyższa sprawa jest mu znana. Jeden z aspektów tej sprawy to wody 

płynące, których właścicielami są Wody Polskie. Kolejna kwestia to grunty na tym terenie i 

kwestia dojazdów. Poinformował, że były prowadzone rozmowy z Naczelnikiem Wydziału 

Geodezji i Kartografii, aby dokonać procesu scalenia tych działek, w wyniku czego 

powstałyby nowe drogi i nowe podziały. Starosta podkreślił, że sprawa jest skomplikowana. 

Powiedział, że podjęte zostaną działania w tym zakresie i w porozumieniu z właściwymi 

organami, dokona się analizy możliwości rozpatrzenia tej sprawy. 

Starosta poprosił o zabranie głosu w tej sprawie przez Radcę Prawnego Beatę Kornelius-

Wnukowską. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska poinformowała, że ewidencja gruntów i 

budynków ma charakter wtórny wobec dokumentów prawa własności, które powodują 

ujawnianie tam określonych okoliczności, między innymi prawa własności, tudzież 

ewentualnie klasy użytków. Ustawą, którą to reguluje, jest to prawo geodezyjne i 

kartograficzne, które oczywiście mówi o tym, że wszelkie tego typu zmiany powinien zgłaszać 

właściciel. Jeżeli właścicielem terenu, tak jak wskazał Radny, są Wody Polskie, to ta instytucja 

tego typu zmiany w tym zakresie powinna zgłosić. 

Radca Prawny Beata Kornelius-Wnukowska powiedziała, że powstaje pytanie, czy faktycznie 

teren jest pokryty wodą, bo jeżeli nie jest faktycznie pokryty, to być może należy stworzyć 

dokument, który usankcjonuje rzeczywisty stan posiadania, tudzież stan własności, jeżeli 
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korzystają z tego określeni właściciele, którzy zasiedzieli nieruchomość. W takiej sytuacji 

należałoby to zgłosić do Wydziału ewidencji gruntów i budynków, aby tę kwestię 

uregulować. Starosta, poza wszczęciem postępowania w trybie art. 22 ust. 2 ustawy prawo 

geodezyjne i kartograficzne, który dotyczy aktualizacji ewidencji gruntów i budynków, nie ma 

takiej mocy, aby w ewidencji jednostronnie zmienić np. prawo własności, bo prowadziłoby to 

w niektórych sytuacjach do nadużyć. Ewidencja ma charakter wtórny wobec rzeczywiście 

istniejącego stanu faktycznego, jakim jest władanie określonym terenem. Natomiast jeżeli 

wody są na tym gruncie, to takie działania leżą w kompetencji Wód Polskich i jest to 

właściwy adresat do załatwienia tego typu spraw. 

Radny Andrzej Mursztyn powiedział, że ciek wodny znajdujący się na wskazanym gruncie jest 

wodą płynącą i ten grunt jest własnością Skarbu Państwa. Wobec takiej sytuacji powstaje 

pytanie, czy osoba niebędąca właścicielem gruntów może o takie zmiany się ubiegać. Radny 

powiedział, że wobec takiej sytuacji powstaje pytanie, kto powinien tę sprawę prowadzić. 

Dodał, że zgodnie z jego wiedzą to od początku lat siedemdziesiątych ten ciek wodny nie był 

rzeką, a był głównym rowem melioracyjnym. Radny poprosił o podjęcie działań w tym 

zakresie lub też przekazanie tej sprawy właściwym instytucjom. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Dariuszowi Janowi Szkiłądziowi. 

Radny Dariusz Jan Szkiłądź w swoim wystąpieniu krytycznie ocenił działania podejmowane 

przez obecny Zarząd Powiatu w zakresie przyznawanych dodatków funkcyjnych dyrektorom 

szkół. Powiedział, że wobec przedstawionych wyjaśnień to zmniejszyła się liczba dzieci i 

zostały zmniejszone dodatki funkcyjne i takie działanie miało być zastosowane wobec 

wszystkich dyrektorów szkół. Zdaniem Radnego nie powinno się dokonywać zmniejszenia 

takiego dodatku w przypadku dyrektorów szkół, których liczba dzieci się nie zmniejszyła, 

chyba że takie działanie miało na celu pozyskanie oszczędności na inne cele. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Wojciechowi Jerzemu Szczudło. 

Wicestarosta, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Dariusza Jana Szkiłądzia poinformował, 

że są inne zasady ustalania wynagrodzenia Starostów i inne zasady ustalania wynagrodzenia 

nauczycieli, w tym dyrektorów szkół. Dodatek funkcyjny ma charakter uznaniowy i  

przyznawany jest czasowo. 

Radna Wiesława Chrulska w swym wystąpieniu poruszyła kwestię spotkania, jakie odbyło się 

w miejscowości Szczeberka oraz kwestię obchodów 80-rocznicy śmierci Juliana 

Wierzbickiego. Radna powiedziała, że wielokrotnie padały słowa o wspólnej pracy i 

pojednaniu, jak również o wspólnym rozwijaniu Powiatu, natomiast wydarzenia, jakie miały 

miejsce, pokazują, że takie działania nie są podejmowane i pewne osoby nie są zapraszane 

na uroczystości, bądź też zaproszone osoby w tych ważnych uroczystościach nie uczestniczą. 

Radna zapytała, jaki jest sposób informowania o takich wydarzeniach radnych. 

Starosta, odnosząc się do wystąpienia Radnej, powiedział, że spotkanie, jakie miało miejsce 

w miejscowości Szczeberka, dotyczyło podpisania umowy dot. rozbudowy odcinka drogi 

powiatowej od drogi wojewódzkiej Nr 662 do miejscowości Szczeberka. Powiedział, że było 
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to spotkanie otwarte, w którym mogli uczestniczyć wszyscy radni, mieszkańcy, jak również 

władze gminne. 

Następnie Starosta odniósł się do kwestii uroczystości, jakie miały miejsce w Gminie 

Nowinka. Powiedział, że nie mógł uczestniczyć w tym wydarzeniu, gdyż miał bardzo ważny 

wyjazd służbowy. Wicestarosta Wojciech Jerzy Szczudło miał zaplanowane spotkanie i w 

związku z tym do udziału w tych uroczystościach zostali oddelegowani Radny Mieczysław 

Lucjan Sobolewski i Radny Waldemar Jedliński, którzy reprezentowali zarówno  Radę 

Powiatu, jak również Zarząd Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu, odnosząc się do poruszanych kwestii, powiedział, że jeżeli ma 

taką wiedzę, to chętnie uczestniczy w takich wydarzeniach.  Dodał, że nie zawsze da się 

uczestniczyć we wszystkich wydarzeniach. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu Elżbiecie 

Puczyłowskiej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że z informacji, które 

dzisiaj zostały przedstawione przez Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

podwyższenie dodatków funkcyjnych dyrektorom szkół w poprzednim okresie nastąpiło od 

31 marca do końca sierpnia br. Radna zapytała, na jakich zasadach nastąpiło to 

podwyższenie. 

Głos zabrał Radny Jarosław Szlaszyński. Powiedział, że w tamtym czasie przewodniczył 

Zarządowi Powiatu. W okresie podwyższenia dodatków funkcyjnych miały miejsce podwyżki 

wynagrodzeń nauczycieli i w związku z taką sytuacją podjęto decyzję o podwyższeniu tych 

dodatków. Ponadto, w związku z reformą oświaty sprzed kilku lat, w poprzednim roku 

szkolnym do szkół średnich trafiło półtora rocznika uczniów ze szkół podstawowych. Oznacza 

to, że zwiększyło się obciążenie pracy szkół i dyrektorów. Rocznik ten nadal kształci się w 

naszych szkołach. Zarząd Powiatu, biorąc pod uwagę te fakty, postanowił o określeniu 

dodatków funkcyjnych w takich wysokościach. Zmniejszenie liczby uczniów w szkołach wcale 

nie oznacza, że w poradni będzie mniej pracy. To nie działa wprost proporcjonalnie. Nie 

trzeba zmieniać uchwały, a wystarczy w sposób właściwy dokonać oceny pracy. 

Radny dodał, że w związku z tym, że w Radzie Powiatu wciąż nie działają Komisje stałe Rady 

Powiatu, to przebieg sesji ma określony charakter. Pewne kwestie mogłyby być poruszone 

wyłącznie na Komisjach, nie zaś na obradach plenarnych. Dodał, że Rada Powiatu podejmuje 

uchwały bez przeanalizowania tego na Komisjach. Są to bardzo poważne sprawy, których nie 

należy lekceważyć. 

Przewodniczący Rady Powiatu zakończył realizację punktu wolne wnioski. 

Następnie poinformował, że w obradach uczestniczy Pan Grzegorz Adam Dębski, który pełni 

obowiązki Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Augustowie 

oraz Pan Tomasz Szeweluk Sekretarz Powiatu. 
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W tym momencie obrad Pan Grzegorz Dębski Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej  w Augustowie oraz Pan Tomasz Szeweluk Sekretarz Powiatu dokonali 

prezentacji. Zaprezentowali swoje dotychczasowe osiągniecia zawodowe i przedstawili 

założenia związane z obecnie pełnionymi funkcjami. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za dokonane prezentacje. 

W trakcie realizacji punktu salę obrad opuścili radni: Leszek Marian Skubis, Waldemar 

Jedliński, Marek Dobkowski, Wiesława Chrulska. 

Ad pkt 16 Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

radnym za udział w obradach i o godz. 19.00 zamknął obrady IV sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Michał Kotarski 

Protokół sporządziła: 

Urszula Cudnowska 


